
Besvarelse af spørgsmål nr. 451 (Alm. del), som Sundhedsudvalget
har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 15. april 
2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål 451:
"Ministeren bedes redegøre for hvorledes han vil sikre at der fremover uddannes 
det fornødne antal eksperter i allergi.”

Svar:
Jeg kan henvise til min besvarelse af spørgsmål 450. Det fremgår af denne, at 
kompetencer inden for allergologien i dag erhverves inden for en række specialer, 
og at læger efter speciallægeanerkendelse individuelt kan profilere sig på det aller-
gologiske fagområde.

Jeg kan i øvrigt oplyse, at antallet af hoveduddannelsesforløb i speciallægeuddan-
nelsen er steget fra ca. 730 forløb i 2006 til 874 forløb i 2008-2012, svarende til en 
stigning på 19,6 pct. Denne udvidelse omfatter også de specialer, hvor allergologi 
nu indgår som en del af de medicinske kompetencer, jf. spørgsmål 450.
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